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Plats och tid Folkets Hus, sammanträdesrum Lindesberg, kl. 13.30-17.00. Ajournering kl. 
14.30-14.50 och 15.55-16.05 
 

Beslutande Erland Linjer (M), ordförande 
Turid Ravlo-Svensson (S), vice ordförande 
David Sandrén (M) 
Yvette Diaz (M) 
Anna-Karin Gustafsson (C) 
Ingela Eriksson (C) 
Lena Persson (L) 
Morgan Börjesson (KD) 
Malin Kjellberg (S) 
Erik Rask (S) 
Ing-Marie Berggren (S) 
Ingela Axelsson (S) 
Stig Berndtsson (SD) 
 

 

Ersättare – 
inte tjänstgörande 

Adam Havasi (M) 
Mikael Karlsson (C) 
Björn Jonasson (KD) 
Helen Ungberg (S) 
Marie Lindén (V) 
 
 
 
 

 

Övriga deltagare Anna-Lena Sellergren, förvaltningschef 
Ola Viestam, avdelningschef 
Alexandra Landin, avdelningschef 
Marie Christiansson, avdelningschef 
Josefin Alström, avdelningschef 
Lisbeth Klingvall, sekreterare 
 
 
 

Utses att justera David Sandrén (M) 

Justeringens plats 
och tid 

Socialförvaltningen 21 december 2021 

Sekreterare Lisbeth Klingvall Paragraf 185-199 
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Ordförande Erland Linjer  

Justerande David Sandrén 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

§ 185  
 

Ny ersättare i socialnämnden 
 
Erland Linjer, ordförande, hälsar Helen Ungberg (S), ny ersättare i 
socialnämnden, välkommen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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§ 186 Dnr SN 2021/0203 
 

Utökning av lokal för daglig verksamhet 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 
 

1. utöka lokal för daglig verksamhet med Rönnbergsgatan 4. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Personer som ansöker och beviljas daglig verksamhet blir fler. Sedan 2016 
har det skett en ökning av personer som beviljas daglig verksamhet från 
228 till 268. De personer som beviljas daglig verksamhet har varierande 
behov. Det finns vissa personer som är i en utflyttad extern verksamhet 
men även personer med behov av omfattande personalstöd som behöver 
verksamhet i kommunens lokaler.  
 
Många kunder har varit hemma från daglig verksamhet under en längre 
period till följd av pandemi och delvis nedstängning. När allt fler 
återkommer till daglig verksamhet räcker inte de lokaler förvaltningen har 
för att möta individuella behov och verkställa beslut. 
 
Rönnbergsgatan 4 har varit hem för vård och boende. Socialnämnden 
beslutade 21 oktober 2021, § 163, att avveckla Rönnbergsgatans HVB för 
ensamkommande barn. Lokalen är tom och finns redan i förvaltningen. 
Den skulle vara ändamålsenlig att använda som lokal för att möta utökade 
behov av lokal för daglig verksamhet.  
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 175 
Socialförvaltningens beslutsförslag 18 november 2021 
 
Övervägande 
Antal personer med beslut om daglig verksamhet ökar. Enligt behovsanalys 
finns ingen annan indikation än att behoven kommer fortsätta att öka. Den 
analys som förvaltningen tagit fram visar att antal personer med behov av 
daglig verksamhet år 2036 beräknas uppgå till 357.  
 
Det finns beslut som inte kan verkställas då ändamålsenlig lokal saknas. 
Socialförvaltningen riskerar att sanktionsavgift kan utdömas. Under våren 
2022 kommer, utöver nuvarande icke verkställda beslut, en handfull 
personer att avsluta sina studier och därmed ha behov av en daglig 
verksamhet. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Verksamhetschef Varbergs omsorg 

Handläggaren 
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§ 187 Dnr SN 2021/0201 
 

Upphandling av drift av ett korttidsboende för 
vuxna 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 
 

1. godkänna upphandlingsdokumentet avseende upphandling av drift 
av ett korttidsboende för vuxna. 

2. paragrafen justeras omedelbart. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Socialnämnden beslutade 24 juni 2021, § 97, att starta 
lågtröskelverksamhet i Varbergs kommun för personer med 
beroendeproblematik och samtidig hemlöshet samt att ge förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ett upphandlingsdokument enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU) för att bedriva lågtröskelverksamhet. 
 
Socialförvaltningen har tagit fram ett upphandlingsdokument för 
upphandling av drift av ett korttidsboende för vuxna enligt 7 kap. 1 § 3 
socialtjänstlagen. Upphandlingen genomförs enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU). 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 176 
Socialförvaltningens beslutsförslag 7 december 2021 
Upphandlingsdokument för upphandling av drift av ett korttidsboende för 
vuxna  
 
Övervägande 
Verksamheten är ny och bedrivs inte idag i kommunen. Vid framtagandet 
av upphandlingsdokumentet har omvärldsbevakning och marknadsanalys 
genomförts och intresseorganisationer har haft möjlighet att inkomma med 
synpunkter. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Enhetschef Anneli Lif 

Handläggaren 
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§ 188   Dnr SN 2021/0028 
 

Månadsrapport november 2021 
 
Beslut 
Socialnämnden beslutar  
 

1. godkänna månadsrapport för november 2021.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Enligt ”Styrmodell för Varbergs kommun – Vision, mål och ramstyrning” 
framgår att tertial-, delår- och helårsuppföljningen utgör grunden för 
kommunens uppföljning. Den kompletteras med månadsuppföljning två 
gånger per år.  
 
Månadsuppföljningen syftar till att ge en kortfattad bild av förvaltningens 
resultat och prognos. Månadsuppföljningen översänds till 
kommunstyrelsen. Socialnämndens behov av uppföljning är dock större än 
det som ges till kommunstyrelsen. En mer detaljerad bild av kvalitet, 
ekonomi och volymer är nödvändiga för att nämnden ska kunna följa 
verksamhetens utveckling. Därför tar socialförvaltningen varje månad även 
fram en månadsrapport till socialnämnden 
 
Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens beslutsförslag 13 december 2021 
Månadsrapport november 2021 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
 
 
 
 
 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Socialnämnden 2021-12-16 7 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 § 189 Dnr SN 2021/0128 
 

Internbudget 2022 och långtidsplan 2023-2026 
Beslut 
Socialnämnden beslutar  

1. godkänna internbudget 2022 och långtidsplan 2023 – 2026 enligt 
förvaltningens beslutsunderlag.  

 
Reservation  
Turid Ravlo-Svensson (S), Malin Kjellberg (S), Erik Rask (S), Ing-Marie 
Berggren (S) och Ingela Axelsson (S) reserverar sig mot beslutet. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Turid Ravlo-Svensson (S) föreslår att:  

1. nämnden vänder sig till kommunstyrelsen och föreslår i 
bokslutsdialog att nämndens underskott på 25 miljoner för 2021 
avskrivs i bokslutet, då kommunen har ett prognostiserat överskott 
på 312 miljoner för innevarande år 

2. 4,5 miljoner av förvaltningsledningens avsatta medel används till att 
täcka delar av de 7 miljoner som saknas i effektiviseringar för 2022.  

3. ge förvaltningen i uppdrag att titta på effektiviseringar som inte 
drabbar personal som jobbar nära våra omsorgstagare eller minskar 
på aktiviteter som är till för nämndens målgrupper.  

 
Beslutsordning 
Ordföranden ställer fråga om bifall eller avslag på Turid Ravlo-Svenssons 
(S) tilläggsförslag och konstaterar avslag på Turid Ravlo-Svenssons 
tilläggsförslag. 
 
Omröstning begäras  
Socialnämnden godkänner följande ordning: 
Ja-röst för avslag på Turid Ravlo-Svenssons (S) förslag 
Nej-röst för bifall till Turid Ravlo-Svenssons (S) förslag 
 
Med 8 ja-röster för avslag på Turid Ravlo-Svenssons förslag och 5 nej-
röster för bifall på Turid Ravlo-Svenssons förslag, avslås tilläggsförslaget 
och socialnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutande Ja Nej 
Erland Linjer (M) X   
David Sandrén (M)  X   
Yvette Diaz (M) X   
Anna-Karin Gustafsson (C) X   
Ingela Eriksson (C) X  

Lena Persson (L) X  
Morgan Börjesson (KD) X  
Turid Ravlo-Svensson (S)  X 
Malin Kjellberg (S)  X 
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Erik Rask (S)  X 
Ing-Marie Berggren (S)  X 
Ingela Axelsson (S)  X 
Stig Berndtsson (SD) X  
Summa 8 5 

 
Ajournering kl. 14.30-14.50 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige fastställer varje år en budget för nästa kalenderår.  
Budgeten är ett viktigt styrdokument för all verksamhet. I den anges hur de  
ekonomiska resurserna fördelas i organisationen samt vilka prioriterade 
mål och uppdrag som nämnder och bolag ska arbeta med.  
 
Nämnderna beslutar därefter själva över den interna fördelningen av 
resurser genom sina respektive internbudgetprocesser och 
budgethandlingar.  
 
Utgångspunkten för fastställandet av nämndernas ekonomiska ramar är  
föregående års driftsbudget för respektive nämnd. I den årliga  
budgetprocessen justeras sedan de ekonomiska ramarna utifrån ett antal  
parametrar såsom löneöversyn, inflation, demografi. Nämndernas 
ekonomiska ramar fastställs slutligen genom politiska prioriteringar och 
beslut. 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 177 
Socialförvaltningens beslutsförslag 2 december 2021 
Internbudget 2022 och långtidsplan 2023 - 2026 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Handläggaren 

 
 
 
  



 

 

 

 

Reservation mot socialnämndens internbudget. 

Det blir mer och mer tydligt för varje år att vi i Varberg har en budget 

som är allt för liten i förhållande till våra verksamheter och vi 

konstaterar att vi ligger 200 miljoner lägre än den beräknade 

standardkostnaden för riket.  Det har fått konsekvenser för våra 

verksamheter. 

Nöjdheten på våra särskilda boenden minskar och sjukskrivningarna 

ökar trots de projekt man har satsat på för att bryta trenden med 

ökande sjukskrivningstal. Självklart kan en del förklaras av pandemin, 

men det är inte hela sanningen. Vi ser även att personal med 

efterfrågad kompetens slutar på grund av den tunga 

arbetsbelastningen och vi lyckas inte vara den attraktiva 

arbetsgivaren som gör oss till ett förstaval när man söker sig in i 

yrkeslivet. Det finns även ett behov av att antalet anställda per chef 

skall vara likvärdigt, både för att skapa en rimlig arbetsbelastning för 

varje chef och för att säkerställa personalens rätt till att få det stöd 

som behövs från sin närmaste chef. Att endast satsa på 

ledarutveckling utan att ge förutsättning för ledarskapet är ingen bra 

investering, utan kommer i stället skapa frustration. 

Det skall finnas tillgång till ett varierat utbud av aktiviteter och social 

samvaro baserade på individuella förutsättningar och behov, för våra 

omsorgstagare. Våra anställda hinner inte med mer än det mest 

akuta och det blir ingen tid över till aktiviteter då grundbemanningen 

är för låg för början. Budgeten är så snäv att förvaltningen ser det 



nödvändigt att komma med förslag på nedstängningar av pågående 

verksamheter för att klara ekonomin inom budget. 

Vi vet att vi har en stor befolkningsökning i Varberg och det gäller 

också antal äldre och antal personer med funktionsvariationer. Vi har 

stora behov av att skapa bra dagverksamheter och till detta behövs 

både pengar och personal. Vår förvaltning har under många år haft 

en för låg budget och sliter just nu med ett stort underskott. Vi 

Socialdemokrater anser det fullt rimligt att i bokslutsdialog föreslå att 

det underskott vi har på 25 miljoner för 2021 avskrivs i bokslutet, då 

kommunen har ett prognostiserat överskott på 312 miljoner för 

innevarande år. Vi anser det även rimligt att vi använder 4,5 miljoner 

av förvaltningsledningens avsatta medel för att täcka de 

effektiviseringskrav vi har fått av fullmäktige och att det är rimligt att 

förvaltningen får i uppdrag att titta på effektiviseringar som inte 

drabbar personal som jobbar nära våra omsorgstagare eller minskar 

på aktiviteter som är till för våra målgrupper. 

Vi Socialdemokrater tror inte vi kommer att nå nämndens uppsatta 

mål med den fördelning i budget som nu ligger på bordet och vi 

reserverar oss mot liggande internbudget. 

 

 

Varberg den 16 december 2021 

 

Den Socialdemokratiska gruppen i Socialnämnden genom 

Turid Ravlo Svensson 
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§ 190 Dnr SN 2021/0176 
 

Översyn särskilt boende, Lindbergsvägen 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 

1. återremittera ärendet för framtagning av rapport som klarställer 
åtgärdsbehoven, ansvarsfördelning inklusive kostnader och tidplan. 
Tidpunkt för återstart av verksamheten på Lindbergsvägen, 
Trönninge, ska framgå.  

 

Reservation  
Turid Ravlo-Svensson (S), Malin Kjellberg (S), Erik Rask (S), Ing-Marie 
Berggren (S) och Ingela Axelsson (S) reserverar sig mot beslutet 
 

Protokollsanteckning 
Anna-Lena Sellergren, förvaltningschef, lämnar följande anteckning till 
protokollet: åtgärden att pausa verksamheten på särskilt boende 
Lindbergsvägen, Trönninge, är en förutsättning för en ekonomi i balans för 
socialnämnden.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Turid Ravlo-Svensson (S) föreslår att inte pausa verksamheten på särskilt 
boende Lindbergsvägen, Trönninge. 
 
Erland Linjer (M) föreslår att återremittera ärendet för framtagning av 
rapport som klarställer åtgärdsbehoven, ansvarsfördelning inklusive 
kostnader och tidplan. Tidpunkt för återstart av verksamheten på 
Lindbergsvägen, Trönninge, ska framgå. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställer fråga om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras 
och konstaterar att ärendet ska återremitteras.   
Omröstning begärs 
Socialnämnden godkänner följande ordning: 
Ja-röst för bifall till återremiss av ärendet 
Nej-röst för bifall till att ärendet ska avgöras i dag. 
 
Med 7 ja-röster för att ärendet ska återremitteras och 6 nej-röster för att 
ärendet ska avgöras i dag beslutar socialnämnden att återremittera ärendet. 
 

Beslutande Ja Nej 
Erland Linjer (M) X   
David Sandrén (M)  X   
Yvette Diaz (M) X   
Anna-Karin Gustafsson (C) X   
Ingela Eriksson (C) X  
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Lena Persson (L) X  
Morgan Börjesson (KD) X  
Turid Ravlo-Svensson (S)  X 
Malin Kjellberg(S)  X 
Erik Rask (S)  X 
Ing-Marie Berggren (S)  X 
Ingela Axelsson (S)  X 
Stig Berndtsson (SD)  X 
Summa 7 6 

 
Ajournering kl. 15.55-16.05. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen ökade under år 2021 antal platser på särskilda boenden med 
sammanlagt 36 platser. Detta genom nybyggnation av Midsommargården 
samt en minskning i samband med ändrad inriktning för Ölandsgatan och 
Strängvägen. Den 1 januari 2022 öppnar Alunskiffern, ett nyproducerat 
särskilt boende i Breared, vilket innebär en ökning med 54 platser. 
Platserna är fördelade med 36 demensplatser och 18 somatiska platser, 
fördelning är dock justerbar. Detta resulterar i en sammanlagd ökning med 
90 platser på särskilt boende under åren 2021-2022. 
 
I dagsläget har förvaltningen omkring 10 lediga somatiska platser på olika 
boenden i Varbergs kommun och ungefär lika många kunder i kö. Knappt 
10 demensplatser finns lediga och drygt 10 kunder med demenssjukdom 
står i kö. 
 
Förvaltningen kommer år 2022 att ha sammanlagt 619 platser på särskilt 
boende. Bedömningen är att dessa med god marginal motsvarar behovet 
inom de närmsta åren samt att det kommer finnas en överkapacitet av 
platser från och med 1 januari 2022. Därmed finns en möjlighet att se över 
behovet av renovering av äldre fastigheter samt att pausa en verksamhet 
under några år. 
 
Förvaltningen har tittat över befintliga verksamheter utifrån storlek samt 
behov av renovering och har då sett att verksamheten på Lindbergsvägen är 
lämplig i storlek samt har behov av viss renovering. 
 
Lindbergsvägen är ett särskilt boende med sammanlagt 39 platser fördelat 
på fem avdelningar. Boendet har 16 platser för personer med somatisk 
sjukdom och 23 platser för personer med demenssjukdom. Fastigheten är i 
behov av renovering av ytskikt samt viss anpassning av befintliga lokaler. 
Förvaltningen föreslår därför att pausa verksamheten på Lindbergsvägen. 
Det här för att möjliggöra en renovering till mer ändamålsenliga lokaler för 
kunder och personal samt att på så vis undvika ett överskott av platser. 
 
Inför en paus av verksamheten kommer de som bor på Lindbergsvägen att 
få förtur i kö till lediga platser på särskilt boende. Om plats på önskat 
boende inte går att erbjuda kommer kunden oavsett få plats på 
Alunskiffern. Förvaltningen bedömer därför att det är möjligt att pausa 
verksamheten på Lindbergsvägen från och med 30 april 2022. 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Socialnämnden 2021-12-16 11 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

§ 190 forts.    Dnr SN 2021/0176 
 
Medarbetare som på olika sätt arbetar på Lindbergsvägen kommer att få 
möjligheten att arbeta i andra verksamheter inom förvaltningen.  

  
Bedömningen är att förvaltningen även fortsättningsvis kommer kunna 
erbjuda plats på särskilt boende inom 90 dagar, trots att verksamheten på 
Lindbergsvägen pausas.  
 
Socialnämndens arbetsutskott beslutade 6 december 2021, § 178, att 
återremittera ärendet för komplettering av beslutsformuleringen och att 
ärendet tas upp på socialnämnden 16 december 2021. 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskott 6 december 2021, § 178 
Socialförvaltningens beslutsförslag 6 december 2021 
 

Övervägande 
Förvaltningen beräknar att det finns en överkapacitet av platser på särskilt 
boende från 1 januari 2022. Överkapaciteten möjliggör en större renovering 
och anpassning av lokalerna fram till 1 februari 2024 då förvaltningen åter 
är i behov av platserna. Förvaltningen föreslår därför att verksamheten på 
Lindbergsvägen pausas med hänsyn till renoveringsbehov samt 
förvaltningens ekonomi.  
 
En tomställning av lokalerna bedöms nödvändig med hänsyn till kundernas 
boendemiljö och personalens arbetsmiljö.  
 
Ett antal risker med att pausa verksamheten på Lindbergsvägen har 
identifierats. För att noggrant undersöka vilka risker som finns med att 
pausa verksamheten har förvaltningen gjort en risk och konsekvensanalys. I 
analysen identifieras risker och bakomliggande orsaker samt åtgärdsförslag 
och metoder för uppföljning. 
 
Totalt sett kommer en paus av verksamheten på Lindbergsvägen ge en 
nettoeffekt med en minskad årlig kostnad motsvarande 19 miljoner. 
 
En renovering och anpassning av lokalerna på Lindbergsvägen beräknas 
kosta cirka 10 miljoner och beräknas ta cirka 49 veckor från upphandling 
till färdigställande under förutsättning att lokalerna tomställs. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Handläggaren 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

 

 

Reservation mot beslutet att återremittera ärendet om att pausa 
särskilt boende på Lindbergsvägen, Lindgården. 

 
Förvaltning, omsorgstagare, personal och anhöriga har sedan oktober 2021 fått leva i en 
ovisshet omkring verksamheten på Lindgården. Det är ingen nyhet att vi Socialdemokrater 
vill säga nej till en total nedstängning av Lindgården under tiden man renoverar. 

I väntan på beslut har man haft intagningsstopp sedan oktober 2021 och för närvarande är 
det 5 lediga lägenheter. Utöver detta har förvaltningen reserverat 19 platser på andra 
boenden varav en person har önskat komma till Attendo´s boende på Alunskiffern. Det 
innebär att 19 boende för tillfället tar upp 38 platser och andra som står i kö får vänta på 
nämndens beslut. Det har blivit oro i personalgruppen och redan nu har 20% av personalen 
sagt upp sig.  

Förvaltningschefen framför under mötet att hon kan bli tvungen att stänga ner hela 
Lindgården med omedelbar verkan, av arbetsmiljöskäl, då personalsituationen börjar bli 
svår. 

Alliansen har under föregående punkt på dagordningen tagit en internbudget som 
förutsätter att man stänger ner Lindgården 1 april 2022 och håller stängt hela 2023. 

Mot denna bakgrund så har vi svårt att förstå att man vill dra ärendet ytterligare i långbänk.  

Alla fakta ligger på bordet och Alliansen har fastställt sin budget. Efter dagens beslut om 
återremittering får inte förvaltningen veta hur de skall hantera Lindgården och i stället har 
man lyckats lägga ett vått täcke över Lindgården under hela julhelgen. Vi anser att beslut i 
ärendet borde ha tagits i dag. 

Varberg den 16 december 2021 

Den Socialdemokratiska gruppen i Socialnämnden genom 

Turid Ravlo Svensson 
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§ 191 Dnr SN 2020/0079 
 

Öppnande av lunchserveringar 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 

1. upphäva beslutspunkt 1 att ”ge serviceförvaltningen i uppdrag att så 
snart som möjligt avsluta dagcentralerna Apelvikshöjd och Tvååker 
samt att på dagcentral i Rolfstorp inte ha helgöppet” i 
socialnämndens beslut 18 juni 2020, § 107  

2. ge serviceförvaltningen i uppdrag att åter öppna restaurangerna på 
Apelvikshöjd och i Rolfstorp 

3. ge förvaltningen i uppdrag att utreda möjligheterna till att öppna en 
lunchservering för pensionärer i Tvååker. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Som en del i socialnämndens preventiva arbete drivs i dagsläget fyra 
restauranger; Östergården, Södertull, Kungsäter och Ekekullen i Rolfstorp,  
vilka är kopplade till dagcentraler. Syftet är i första hand att tillhandahålla 
en mötesplats med tillhörande matbespisning för pensionärer utan 
biståndsbeslut. Detta ska ses som en preventiv insats för att skapa 
förutsättningar för social gemenskap samt hälsosam mathållning. Det är 
serviceförvaltningen som bemannar och driver dessa restauranger.  
 
Socialnämnden beslutade 18 juni 2020, § 107, att stänga restaurangerna på 
Apelvikshöjd och i Tvååker samt inte ha öppet på helgerna i Rolfstorp 
(Ekekullen). Den huvudsakliga orsaken till detta beslut var att antalet 
besökare på dessa ställen var lågt vilket innebar en stor kostnad för 
nämnden. Totalt gav denna nedläggning socialnämnden minskade 
kostnader på drygt 2 mnkr årligen. 
 
I kommunfullmäktiges budget 2022 och långtidsplan 2023 - 2026 ges 
socialnämnden ett uppdrag att återöppna de restauranger som är nedlagda.  
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 179 
Socialförvaltningens beslutsförslag 30 november 2021 
 
Övervägande 
De allra flesta väljer att ombesörja lunch på egen hand. Dagens samhälle 
erbjuder många olika valmöjligheter till detta. På samtliga ställen utom i 
Kungsäter finns andra restaurangalternativ. De pensionärer som inte klarar 
att ombesörja mathållningen själva har möjlighet att ansöka hos 
socialförvaltningen om biståndsbeslut om matdistribution. De pensionärer 
som är i behov av social gemenskap har möjlighet att ansöka om 
biståndsbedömd dagverksamhet eller hemtjänstinsats social gemenskap. 
Utöver det finns det även mötesplatser runt om i kommunen och numera 
även en digital mötesplats. Dessa är inte biståndsbedömda. 
 
Verksamheten är inte lagstadgad utan ska bidra till bättre livskvalitet och 
möjligheter till självständighet. Utöver pensionärerna äter även matgäster i 
alla olika åldrar mat där också till subventionerat pris. Priset för en lunch är 
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§ 191 forts. Dnr SN 2020/0079  
 
65 kr för pensionärer och 75 kr för övriga. I priset ingår 12% moms vilken 
Varbergs kommun måste avräkna i momsdeklarationen. Detta innebär att 
den faktiska intäkten ligger på 58 kr respektive 67 kr. Antalet personer som 
inte är pensionärer (dvs inte är målgruppen) varierar mycket mellan de 
olika restaurangerna. I genomsnitt är antalet personer som inte är 
pensionärer 17% av antalet besökare och störst andel (och antal) icke 
pensionärer har restaurangen på Östergården.  Priset kan komma att 
behöva justeras då det är betydligt lägre än det gängse lunchpriset i 
Varberg. 
 
De restauranger som finns i dagsläget är Östergården, Södertull, Kungsäter 
och Ekekullen. Restaurangerna på Östergården och Södertull är öppna sju 
dagar i veckan medan övriga har öppet vardagar. Under stora delar av 2020 
och 2021 har vissa av dessa restauranger varit stängda eller delvis stängda 
på grund av pandemin. 
 
Återöppnande av restauranger 
I dialog med serviceförvaltningen, vilken driftar restaurangerna har 
förutsättningarna för att starta upp de tre olika restaurangerna som berörs 
tagits fram. 
  
Ekekullen 
Att åter öppna på helgerna anser serviceförvaltning vara relativt enkelt. Det 
finns ett tillagningskök i anslutning till restaurangen som är i drift alla 
veckans dagar och därmed blir behovet av omställningar och 
resursförstärkningar relativt litet. Dessutom säljer restauranger endast åtta 
lunchportioner per dag i snitt enligt 2020 års statistik vilket gör det enklare 
att fördela arbetsuppgifterna. Kostnaden att åter öppna Ekekullens 
restaurang på helgerna motsvarar cirka 320 tkr i serveringskostnad. Hyra 
för lokalen betalar redan socialförvaltningen. Nettointäkten för helgerna för 
verksamheten baserat på i genomsnitt 8 ätande personer blir cirka 12 tkr. 
Att åter öppna restaurangen på Ekekullen på helgerna innebär en 
merkostnad på cirka 308 tkr/år. 
 
Tvååker/Storegården 
Storegården har varit stängd sedan 2020 till följd av pandemin. Sedan 
beslutet togs om att permanent stänga restaurangen i Tvååker har 
hyreskontraktet med VBAB om köket och restaurangen på Storegården löpt 
ut. Det innebär att det i nuläget inte finns någon lokal att tillgå. Efter dialog 
med VBAB finns det möjlighet att åter hyra in denna lokal.  Dock vill VBAB 
att vid en ny förhyrning även den del som har varit tillagningskök ska hyras 
in. Tillagningsköket på Storegården sades upp av serviceförvaltningen för 
ett par år sedan och är inget man ser behov av att åter hyra in igen. Om det 
är tvunget att hyra in hela lokalen kommer det att avsevärt påverka 
kostnadsbilden. Dessutom är det osäkert hur standarden är och vilken 
utrustning som finns.  
  
Storegården har tidigare fungerat som ett rent serveringskök utan egen 
tillagning och fått luncherna levererat från köket på Ekekullen i Rolfstorp. 
Restaurangen har tidigare år bara omsatt 9 luncher/dag (färre på helgerna, 
något fler under vardagar). Detta innebär att det inte finns någon annan  
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verksamhet att kombinera lunchrestaurangen med vilket ger en mer 
ineffektiv verksamhet och även en sämre arbetsmiljö. 

  
Flera fundamentala förutsättningar saknas idag och måste komma på plats 
innan restaurangen kan öppna på nytt, lokalfrågan måste lösas, personal 
ska anställas och en mattransport ska upphandlas.  Om lokalfrågan kan 
lösas beräknas serveringskostnaden uppgå till 818 tkr och en beräknad 
nettointäkt baserat på i genomsnitt 9 luncher per dag vara cirka 45 tkr. 
Serveringskostnaden kan förändas beroende på hyresnivå på lokal och 
vilket utrustningsbehov som finns. Kostnaden för att öppna upp 
lunchserveringen på Storegården är osäker då kostnaden för lokalen är 
osäker men uppgår minst till cirka 773 tkr. 
  
Apelvikshöjd 
Apelvikshöjds restaurang stängde 31 augusti 2021 då avtalet med den 
externa entreprenören (ISS) upphörde. ISS har haft stängt på helgerna 
under pandemin. Det genomsnittliga antalet serverade luncher har ökat till 
37 luncher per dag under 2020 jämfört med 25 luncher/dag under 2019. 
Apelvikshöjd är ett mottagningskök och fick tidigare maten från köket på 
Södertull. Enligt serviceförvaltningen är köket av äldre snitt och behöver 
ses över om verksamheten ska öppna upp igen. Hyreskontrakt finns på den 
befintliga lokalen med VBAB fram till 2025 vilket innebär att 
socialförvaltningen i nuläget står för hyreskostnaden (cirka 410 tkr/år) för 
lokalen.  
 
På Apelvikshöjd finns heller ingen annan verksamhet att kombinera med 
eftersom det är ett mottagningskök, det gör verksamheten mer ineffektiv än 
på andra ställen då omsättningen av luncher är begränsad. Beräknad 
serveringskostnad för att öppna 7 dagar i veckan uppgår till 1 370 tkr och en 
beräknad nettointäkt på i genomsnitt 37 luncher/dag är cirka 112 tkr. 
Serveringskostnaden kan komma att öka beroende på kostnaden för att 
rusta upp mottagningsköket. Kostnaden för att åter öppna restaurangen på 
Apelvikshöjd uppgår netto till cirka 848tkr och den totala nettokostnaden 
inklusive lokalhyra blir 1 258 tkr.  
 
Serviceförvaltningens rekommendation är att vid ett eventuellt beslut om 
att återöppna endast öppna på vardagar och inte på helgdagar. Det skulle 
innebära en kostnadsbesparing på cirka 300 tkr kr/år i form av lägre 
serveringspris.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Serviceförvaltningen 

Handläggaren 
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§ 192 Dnr SN 2021/0207 
 

Ändring delegeringsförteckning 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 

1. godkänna förslag till ändring av delegeringsförteckningen gällande 
beslut om att genomföra icke väsentliga förändringar i 
upphandlingsdokumentet och bistånd i form av korttidsboende, 
skyddat boende för våldsutsatta. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
För varje nämnd i Varbergs kommun finns det en delegeringsförteckning. 
Delegeringsförteckning antas av respektive nämnd och beskriver vem som 
har rätt att fatta beslut inom nämndens verksamhetsområde.  
 
Socialnämndens delegeringsförteckning ses regelbundet över och under år 
2020 har en genomgående översyn gjorts. Den reviderade 
delegeringsförteckningen beslutades av nämnden 24 juni 2021, § 103 (dnr 
SN 2021/0080). 
Delegeringsförteckningen revideras löpande i takt med att behov av 
förändring inkommer. I detta ärende föreslås två förändringar;  
 
Avsnitt 3.2;  

- Beslut om att genomföra icke väsentliga förändringar i 
upphandlingsdokumentet.  

Förslaget är att ändra delegat från arbetsutskottet (AU) till förvaltningschef 
(FC). 
 
Avsnitt 4.1.1; 

- Bistånd i form av korttidsboende, skyddat boende för våldsutsatta – 
socialsekreterare (soc.sekr.) 

- Bistånd i form av korttidsboende, skyddat boende med stöd, för 
våldsutsatta – enhetschef uppdragsavdelningen (EC UA) 

Förslaget är att ersätta ovan med  
- Bistånd i form av korttidsboende, skyddat boende för våldsutsatta – 

delegat enhetschef uppdragsavdelningen (EC UA). 
 
Förändringen avseende upphandling har till syfte att förenkla hanteringen 
så att revideringar som inte förändrar sakinnehåll i ett 
upphandlingsunderlag inte behöver gå via arbetsutskottet. Förändringen 
avseende korttidsboende har till syfte att förtydliga och förenkla 
hanteringen. Idag uppstår en otydlighet för handläggare om det rör boende 
med eller utan stöd. Genom att sätta enhetschef som delegat för alla beslut 
hålls besluten ihop och en överblick skapas. 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 180 
Socialförvaltningens beslutsförslag 26 november 2021 
Delegeringsförteckning 
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Övervägande 
De föreslagna förändringarna bidrar till ökad tydlighet och möjliggör en 
snabbare hantering i verksamheten. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Enhetschef uppdragsavdelningen 

Avtalsutvecklare 
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§ 193 Dnr SN 2020/0186 
 

Dataskyddsombud socialnämnden 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 
 

1. utse Karin Malmsten till dataskyddsombud för socialnämnden från 
och med 13 januari 2022. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Dataskyddsförordningen (GDPR) innehåller regler om hur personuppgifter 
får behandlas. Enligt dataskyddsförordningen är nämnder, revisorer och 
bolagsstyrelser personuppgiftsansvariga för personuppgifter inom sitt 
verksamhetsområde och ska därmed utse ett dataskyddsombud.  
 
Ombudets roll är att kontrollera att dataskyddsförordningen följs inom 
organisationen genom att till exempel utföra kontroller och 
informationsinsatser. Den övergripande och viktigaste uppgiften för 
dataskyddsombudet är att övervaka att organisationen följer 
dataskyddsförordningen. Det innebär bland annat att 
samla in information om hur organisationen behandlar personuppgifter, 
kontrollera att organisationen följer bestämmelser och interna 
styrdokument, informera och ge råd inom organisationen. 
 
Dataskyddsombudet ska också 

• ge råd om konsekvensbedömningar 
• vara kontaktperson för Integritetsmyndigheten (IMY) 
• vara kontaktperson för de registrerade och personalen inom 

organisationen 
• samarbeta med IMY, till exempel vid inspektioner. 

 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 181 
Socialförvaltningens beslutsförslag 25 november 2021 
 
Övervägande 
Kommunerna i Varberg och Kungsbacka delar på ett gemensamt 
dataskyddsombud. Socialnämnden beslutade att utse Karin Malmsten som 
vikarierande dataskyddsombud under perioden 11 januari 2021 till 12 
januari 2022. Karin Malmsten är nu utsedd som dataskyddsombud från och 
med 13 januari 2022 och tills vidare. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Handläggaren 
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§ 194 Dnr SN 2021/0161 
 

Remissvar - motion om bättre förutsättningar 
för chefer och medarbetare 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 

1. avstyrka motionen då ansvaret i denna fråga inte faller under 
kommunfullmäktige. Intentionen i motionen är god och ansvaret 
åligger den enskilda nämnden. 

 

Reservation  
Turid Ravlo-Svensson (S), Malin Kjellberg (S), Erik Rask (S), Ing-Marie 
Berggren (S) och Ingela Axelsson (S) reserverar sig muntligt mot beslutet. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Turid Ravlo-Svensson (S), Erik Rask (S) och Ing-Marie Berggren (S) 
föreslår bifall till motionen. 
Erland Linjer (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag.  
Beslutsordning 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 
socialnämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
Omröstning begärs 
Socialnämnden godkänner följande ordning: 
Ja-röst för bifall till arbetsutskottets förslag 
Nej-röst för bifall till Turid Ravlo-Svenssons (S) med fleras förslag. 
Med 8 ja-röster för arbetsutskottets förslag och 5 nej-röster för Turid 
Ravlo-Svenssons med fleras förslag beslutar socialnämnden enligt 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutande Ja Nej 
Erland Linjer (M) X   
David Sandrén (M)  X   
Yvette Diaz (M) X   
Anna-Karin Gustafsson (C) X   
Ingela Eriksson (C) X  

Lena Persson (L) X  
Morgan Börjesson (KD) X  
Turid Ravlo-Svensson (S)  X 
Malin Kjellberg(S)  X 
Erik Rask (S)  X 
Ing-Marie Berggren (S)  X 
Ingela Axelsson (S)  X 
Stig Berndtsson (SD) X  
Summa 8 5 
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§ 194 forts.    Dnr SN 2021/0161 
Beskrivning av ärendet 
En motion har kommit in till kommunfullmäktige från Jeanette Qvist (S) 
och Kent Norberg (S). Kommunstyrelsen har skickat motionen på remiss 
till socialnämnden och övriga nämnder. 
 
Motionen beskriver att antal underställda medarbetare per chef är en viktig 
faktor för en god arbetsmiljö. Motionen beskriver vidare att det inom flera 
förvaltningar, däribland socialförvaltningen, finns chefer som har över 50 
medarbetare. Det konstateras också att det finns skillnader mellan 
organisationens olika verksamheter.  
Motionen föreslår kommunfullmäktige att: 

• Ge våra chefer likvärdiga och jämställda arbetsvillkor utifrån antalet 
underställda medarbetare per chef i samtliga verksamheter. 

 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskotts protokoll 6 december 2021, § 182 
Socialförvaltningens beslutsförslag 23 november 2021 
Motion från Jeanette Qvist (S) och Kent Norberg (S) om att ge våra chefer 
och medarbetare bättre förutsättningar för en god och hälsosam arbetsmiljö 
 
Övervägande 
Socialförvaltningen bedriver för närvarande ett omfattande 
utvecklingsarbete, med stor fokusering på styrning och ledning. Antalet 
medarbetare per chef är identifierat som ett område som behöver tas om 
hand för att lyckas med förändringsarbetet. Att ha ett adekvat antal 
medarbetare per chef bedöms ge stora arbetsmiljövinster men 
förvaltningen ser även att det är en viktig förutsättning för att lyckas 
vidareutveckla en ledning där chefer genom tillit och dialog möjliggör för 
medarbetarna att utföra sina uppdrag på bästa vis. 
 
Socialnämnden menar att det är viktigt att ge våra chefer likvärdiga och 
jämställda arbetsvillkor utifrån antalet underställda medarbetare per chef.  
Kompetenta och engagerande chefer, tydliga och möjliga uppdrag samt 
delaktiga medarbetare med handlingsutrymme att kunna göra ett gott 
arbete måste fortsatt stå i fokus.  
 
Socialnämnden vill vidare framhålla vikten av att ha en balans kring antalet 
underställda medarbetare per chef även när det gäller få antal underställda. 
Det handlar då snarare om att ta ansvar för en god ekonomisk hushållning 
men också om att vara konsekvent i idén att skapa likvärdiga villkor. Även 
här syns rapporter om att en lämplig storlek på arbetsgrupp kan bidra till 
positiva effekter i form av gemenskap och sammanhang samt minskad 
sårbarhet och ökad flexibilitet.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen 
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 § 195 Dnr SN 2021/0165 
 

Ändrat datum för socialnämndens sammanträde 
i januari 2022 
Beslut 
 
Socialnämnden beslutar 
 

1. flytta socialnämndens sammanträde i januari 2022 till onsdagen 26 
januari 2022, kl. 8.00. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Nämndsekreterare 
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§ 196 
 

Arbetet med organisationsförslag 
 
Anna-Lena Sellergren, förvaltningschef, informerar om förvaltningens 
arbete med organisationsförslag.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 197  
 

Meddelande 
Kommunfullmäktige 16 november 2021 
§ 127, Entledigande samt fyllnadsval av ersättare i socialnämnden 
§ 136, Ändring av avgifter enligt alkohollagen och lag om tobak och 
liknande produkter 
§ 137, Ändring av avgift i hemsjukvården 
§ 138, Höjning av avgiften för matabonnemang 
§ 143, Budget 2022 och långtidsplan 2023-2026 för Varbergs kommun 
 
Kommunstyrelsen 30 november 2021 
§ 213, Månadsrapport oktober 2021 – Varbergs kommun 
§ 217, Tidplan för arbetet med Budget 2023 och plan 2024-2027 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 198 Dnr SN 2021/0002 
 

Redovisning av delegeringsbeslut 
Beslut 
Socialnämnden beslutar 
 

1. godkänna redovisningen av delegeringsbeslut. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Socialförvaltningens sammanställningar över delegeringsbeslut redovisas; 
 
Protokoll från arbetsutskottets sammanträde 29 november och 6 december 
2021 
 
Protokoll från sociala utskottets sammanträde 25 november och                               
9 december 2021 
 
Beslut under perioden 1 november 2021 – 30 november 2021 gällande 
myndighetsutövning inom: Försörjningsenheten, Vuxenenheten, 
Familjeenheten, Familjerätten, Ensamkommande flyktingbarn, 
Funktionshinder, Äldreenheten, Bostadsanpassningsbidrag 
 
Förteckning över beslut gällande serveringstillstånd och beslut gällande 
försäljning av tobaksvaror för perioden 11 november 2021 – 9 december 
2021 
 
Förteckning övriga beslut 9 december 2021 - Dnr SN 2021/0002 

Datum Typ av beslut  Dnr/mot-
svarande 

Beslutsfattare 

2021-11-23 Ändring av kapacitetstak för Familjehus 
Multilog AB 

SN 
2020/0012 

Tiina Ruottinen, 
avtalsutvecklare 
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Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Socialnämnden 2021-12-16 24 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

§ 199 
 

Val av granskningsärende till nästa 
sammanträde 
Beslut 
 
Socialnämnden beslutar  
 

1. vid nästa sammanträde i januari 2022 inte granska några beslut.  
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